
De term ‘versterken internationale concurrentiepositie i.v.m. economisch vitale 
provincie’, had mij bijna afgeschrikt, want bij zo’n ultieme zin valt mijn betoog 
als lobby-oma totaal in het niet.

Maar ik had hoop, hoop dat u - dankzij die vreselijke pandemie – zag, welke 
enorme grauwsluier de luchtvaart over ons heen had gespreid – zonder dat we 
dat in de gaten hadden. Hoop dat u mensen sprak met luchtwegklachten, die 
ineens hele schone longen hadden, hoop dat mensen u vertelden, hoe lekker zij 
sliepen, zonder oordoppen en met hun ramen open!

Decennialang spraken Schiphol-omwonenden aan CROSS- en Alders-tafels over 
hinderbeperking. Maar wat bereikten die bijna 100 actieve groeperingen daar 
eigenlijk mee? Was de uitkomst niet toch telkens weer: groei?

En dan de Luchtvaarnota: waarin je toch woorden als omwonenden, 
luchtvervuiling, gezondheid of slaapverstoring verwacht? Helaas, onze stem 
lijkt het Ministerie van IenW nooit, maar dan ook nooit te bereiken. Zou het 
nep-participatie zijn?

Ik benijd de Luchtvaartlobbyisten, die meeschrijven met Nota’s en MER’s, die 
de Minister mooie one-liners in mogen fluisteren. Want wat zou ik haar graag 
ándere dingen influisteren, wat zou ik graag belangrijker zaken in zo’n nota 
zetten.

Toen kleinkind Sara in 2017 werd geboren, vond ik dat ik me niet meer op de 
vlakte kon houden: zij en haar ouders woonden immers nóg dichter bij Schiphol 
onder de Polderbaan in Assendelft. Zelf werd ik inmiddels gek van het 
gemangeld zijn tussen Polder- en Zwanenburgbaan. Wat hadden we in de jaren 
‘90 hard gestreden tegen de aanleg van die z.g. milieubaan! Maar die baan 
kwam er. 

Met als gevolg dat Assendelft hoog scoort: meer dan 10.000 uur overlast per 
jaar, 87% gehinderden – waarvan 54% ernstig en 27% ernstig slaapgehinderd. 
En bedenk: achter die cijfers zitten echte mensen!

Zaanstad kreeg in 2019 de SOS: de Saense Onderwonenden Schiphol, en daar 
bereiken we wel wat mee. Maar waarom is de Provincie eigenlijk zo stil? Geen 
mening over Schiphol? Maar wel zorgplicht? 



Eindigend verzoek ik u:
 
Doorzie de sprookjes van biobrandstof, van elektrisch vliegen, van én groei én 
minder hinder. Kijk de KennisvanNu-aflevering van 10 juni terug.

Focus liever op welzijn van uw inwoners en op behoud van de weinige natuur 
die ons nog rest. Zo is de stikstofuitstoot van luchtvaart stiekem veel hoger, 
waardoor flora en fauna nog sneller verdwijnen.

Mijn hoop is mede op u - Provinciebestuurders - gericht!

Dank voor uw aandacht.

PS:
Hierbij de link naar de KennisvanNu-aflevering, die De Nieuwe Stilte heet: 
https://www.ntr.nl/De-Kennis-van-Nu/19/detail/De-nieuwe-
stilte/VPWON_1308690#content
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